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Vanhusneuvosto 2021–2025 
 

Muistio  7/2022 

Lahden vanhusneuvosto 

Aika: 23.8.2022 klo 10.00 – 11.55 

Paikka: Fellmannia, kokoustila Opus, 2. krs 

 

Läsnä:  

Inga-Maija Hyppölä puheenjohtaja 

Iida Hovi varapuheenjohtaja 

Minna Heikkinen jäsen 

Vesa Halme jäsen 

Kari Känkänen jäsen 

Pentti Vilmi jäsen, Nastolan eläkkeensaajat ry 

Leena Sorvali jäsen, Lahden kansalliset seniorit ry 

Kaija Koljonen jäsen, Eläkeliiton Lahden yhdistys 

Vuokko Kautto jäsen, Lahden eläkeläiset ry 

Marja Mikola ehkäisevän mielenterveys- ja päihdetyön koordinaattori 

Pia Nordberg sihteeri 

 

Poissa 

Seppo Häyrinen jäsen 

Kari Kempas jäsen 

 

1 § Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti läsnäolijat tervetulleeksi. 

 

2 § Läsnäolijoiden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat. 

 

3 § Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 
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Edellisen kokouksen muistio 14.6.2022 hyväksyttiin. 

 

4 § Sidosryhmäkuulumiset ja vierailut 

 

Jäsen Pentti Vilmi kertoi Villähteen kyläyhdistyksen kyläpäivästä todeten, että paikalliset eläkeläiset 

olivat aktiivisia järjestelyissä ja se oli ilo nähdä. Eläkeläisille on vielä käyttöä. 

  

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä kertoi, että hän ja jäsen Kari Kempas olivat osallistuneet 22.8.2022 

hyvinvointialueen vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston yhteiskokoukseen, jossa käsiteltiin tekeillä 

olevaa hyvinvointialueen vanhusneuvoston toimintasääntöä. Toimintasäännön luonnostelu etenee 

hyvin ja seuraavaksi toimintasääntö menee asiakas- ja osallisuuslautakunnan syyskuun kokoukseen 

käsiteltäväksi ja sieltä hyvinvointialueen hallituksen käsiteltäväksi. Käsittelyssä oleva luonnos on hyvä. 

Vanhusneuvoston jäsenet voivat tiedottaa omia ryhmiään mm. siitä, että hyvinvointialueen 

neuvostojen (vanhusneuvosto, vammaisneuvosto ja nuorisovaltuusto) kokouspalkkioita suunnitellaan 

vastaaviksi kuin kuntatason lautakunnissa. Myös matkakustannukset tulisivat korvattaviksi henkilöille, 

jotka eivät pysty rajoitteidensa takia kulkemaan julkisilla kulkuvälineillä. Puheenjohtaja toivoi, että hän 

ja jäsen Kari Kempas voisivat olla myös jatkossa mukana hyvinvointialueen vanhusneuvoston 

toiminnassa. Nimitysasioihin palataan kuitenkin loppuvuodesta.  

 

Varapuheenjohtaja Ida Hovi sanoi, että on tärkeää huolehtia Lahden vanhusneuvoston 

vaikuttamismahdollisuuksista myös jatkossa. Voidaanko kokousaikataulu suunnitella niin, että Lahden 

vanhusneuvosto ehtii käsitellä asiat, jotka tulevat käsittelyyn hyvinvointialueen vanhusneuvostossa?   

 

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä totesi, että virallisen kokousrytmin puitteissa se ei välttämättä ole 

mahdollista, mutta asioita voidaan käsitellä epävirallisesti esimerkiksi whatsapp-ryhmää hyödyntäen. 

 

Käytiin keskustelua Lahden vanhusneuvoston ja kuntien vanhusneuvostojen puheenjohtajien 

whatsapp-ryhmän perustamisesta, Lahti.fi -sivujen hyödyntämisestä mm. julkisen kokous- ym. 

materiaalin tallentamiseen ja jäsenten whatsapp-koulutuksen tarpeesta. Puheenjohtaja Inga-Maija 
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Hyppölä totesi neuvoston kannattavan whatsapp-ryhmän luomista ja whatsapp-viestien 

hyödyntämistä kokous- ym. materiaalien linkkien lähettämiseen. Koulutukseen palataan myöhemmin. 

Lisäksi kannatettiin Marja Mikolan ehdotusta kutsua vuoden 2023 alkupuolella kaikki hyvinvointialueen 

vanhusneuvostot Lahteen. 

 

5 § Vanhustenviikko ja juhla 

 

Marja Mikola piti tilannekatsauksen vanhustenviikon järjestelyistä. Palvelutorille 4.10 suunniteltu 

päihdetapahtuma on päätetty siirtää ehkäisevän päihdetyön viikolle. Marja Mikola tiedusteli 

suostuvatko vanhusneuvoston jäsenet palvelutorilla 4.10 järjestettävää muotinäytökseen 

mannekiineiksi. 

 

Varapuheenjohtaja Ida Hovi totesi pitävänsä tärkeänä päihdeasioiden sisällyttämistä vanhustenviikon 

ohjelmaan. Onko mahdollista ainakin jakaa informaatiota vanhustenviikolla ehkäisevän päihdetyön 

viikon aikana esille tulevasta ikäihmiset ja päihteet -teemasta? Tällainen voidaan toteuttaa vaikka 

videon avulla. On tärkeää kertoa kuntalaisille, että apua on saatavilla. Lisäksi 4.10 ohjelmaan olisi hyvä 

lisätä digikinkerit.  

 

Jäsen Kaija Koljonen totesi myös pitävänsä tärkeänä 4.10 sellaisen materiaalin jakamista, joka liittyy 

ikäihmisten päihteiden käyttöön  

 

Sovittiin, että Marja Mikola osallistuu 4.10 kello 10-14 palvelutorin pop-up -tapahtumaan ja jakaa 

relevanttia materiaalia. Varsinainen päihdeluento järjestetään myöhemmin. Sovittiin myös, että 

vanhusneuvoston jäsenet toimivat tarvittaessa mannekiineina.  

 

Pääjuhla 

Marja Mikola kertoi, että pääjuhlan juhlapuheen pitäjäksi suunniteltu henkilö on estynyt, samoin 

kaupungin tervetuliaispuheen pitäjä. Mikola on tiedustellut juhlapuheen pitäjäksi 

vanhusasiavaltuutettu Päivi Topoa. Topo ei ole vielä vahvistanut tuloaan.  
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Käytiin keskustelua mahdollisista juhlapuheen pitäjistä ja kaupungin tervetuliaispuheen pitäjästä. 

Päätettiin, että Marja Mikola lähestyy esitettyjä juhlapuheen pitäjiä harkintansa mukaan. Kaupungin 

tervetuliaispuheen voisi korvata vanhusneuvoston puheenjohtajan puheella. Lisäksi käytiin keskustelua 

mahdollisesti pääjuhlaan kutsuttavista kutsuvieraista, joita voisi olla paikalliset ikäihmiset tai 

vanhusneuvoston jäsenten kutsumat ikäihmiset. 

 

6 § Tampereen matka 16.9.2022 

Marja Mikola kertoi Tampereen matkan ohjelmasta. Matka alkaa kello 9.00, ja paluu on kello 17.00, 

lähtöpaikka on Marolankatu. Tampereen vierailuohjelma sisältää käynnin seniorineuvolassa, 

Tampereen vanhusasiamiehen ja Tampereen vanhusneuvoston tapaamisen mukaan lukien vapaan 

keskustelun käymisen ja myös tutustumisen ikäystävällinen kaupunki -hankkeeseen. 

 

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä totesi, että matkan aikana pidetään vanhusneuvoston kokous ja 

puhutaan ainakin vanhustenviikon ja pääjuhlan ohjelmasta. 

 

7§ Syksyn kokoukset 

Käytiin keskustelua syksyn kokouksista ja vanhusneuvoston toiminnasta. Keskustelun aikana esitettiin 

mm. vierailua palvelutaloon ja siihen liittyen asiantuntijaesittelyä vanhusten kotona asumisesta. Lisäksi 

esitettiin asiantuntijaesittelyä seniorien liikuntamahdollisuuksista Lahdessa. Sovittiin, että Marja 

Mikola selvittää asiantuntijaesittelymahdollisuuksia ja niiden ajankohtaa ja informoi neuvoston jäseniä 

asiasta myöhemmin.  

 

8§ Muut asiat 

Marja Mikola kertoi, että neuvostojen puhe- ja läsnäolo-oikeus Lahden kaupungin 

päätöksentekoelimissä -aloite on lähetetty kesäkuussa kaupunginhallitukselle. 

 

Marja Mikola kertoi, että Lahden kaupungin viestintä auttaa vanhusneuvoston esitteen teossa. 

Muokattu esite valmistuu vanhustenviikolle.  
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Marja Mikola kertoi vanhusneuvoston, vammaisneuvoston ja nuorisovaltuuston kevyen liikenteen 

väylien talvikunnossapitoa koskevasta yhteiskannanotosta. Käytiin tekstiä läpi. Varapuheenjohtaja Ida 

Hovi sanoi, että tekstiä tulee vielä muokata korostaen, että kevyen liikenteen väylien talvikunnossapito 

on sekä inhimillinen että Lahden kaupungille taloudellinen asia, kun loukkaantumisilta vältytään.  

 

Marja Mikola kertoi päihdetilannekyselystä, johon jaetaan linkki vanhusneuvoston jäsenille. Kysely 

toteutetaan 5.-25.9.22 ja neuvoston jäsenien toivotaan jakavan kyselyä eteenpäin omissa ryhmissään, 

jotta saadaan mahdollisimman paljon vastauksia. 

 

Marja Mikola jakoi kirjastossa tapahtuu -infon neuvoston jäsenille. Sama esite jaetaan myös 

sähköisesti. 

 

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä kertoi Lempi-linja-autolinjan toimivuusongelmista.  

 

9 § Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 11.55. 


